

Professor WANG Qingjie
Room 429, Fung King Hey Building
Phone: 2609-7148

Philosophy 2060A
Spring Semester 2016
E-mail: qjwang@cuhkedu.hk

PHIL2060A Philosophy and Human Conditions

內容綜覽： This course is a small-class ‘problem-oriented’ seminar. It is designed for second-year major students to develop an ability to analyze and reflect on contemporary human conditions from a philosophical perspective. Main topics may include: life and death; the meaning of life; faiths and religions; human’s place in nature; self, freedom, and rights; nature of modern technology and human alienation; love and friendship; reflections on modernity; etc.. Advisory: For Majors (4-year curriculum) only; to be taken in year 2.

學習成果： 1) Understand contemporary human conditions from a philosophical point of view. 2) Develop own critical views on the meanings and values of life. 3) Research further the issues taught. 4) Learn how to reason and argue cogently in group discussions and debates.

課程編排： 本課以研討會形式進行，分兩部分。1. 課程初期（約佔 3-4 堂）：教師為小組報告作示範，並與學員商議小組報告題目及細節。學員可就其關心之人生問題、社會文化現象或世界危機等選擇閱讀文獻，構思報告題目，教師於過程中給予建議與指導。2. 課堂報告及討論（約佔 8-9 堂），主要由學生就相關專題報告和評論，教師因應報告內容引導學生討論。

評核方法

1. 課堂參與
2. 小組報告
3. 期末論文